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Cererea pentru
creditele imobiliare

s-a dublat,
la Garanti Bank
(Interviu cu Ufuk Tandogan,

CEO Garanti Bank)

Reporter: Cum a evoluat credita-
rea, la Garanti Bank, în acest an?

Ufuk Tandogan: Prima jumãtate
a anului a fost bunã pentru noi.
Creditarea ºi volumul depozitelor
au înregistrat ºi continuã sã înre-
gistreze evoluþii remarcabile. Volu-
mul total de credite al Garanti
Bank, pe toate segmentele (retail,
IMM ºi corporate), a ajuns, în pri-
mul semestru, la 6,27 miliarde lei,
în creºtere cu 27,8% faþã de ace-
eaºi perioadã a anului trecut.

Cifrele din al doilea trimestru au
jucat un rol semnificativ în obþine-
rea acestor rezultate ºi ne aºtep-
tãm ca ultima parte a anului sã fie
la fel de dinamicã.

Reporter: Ce tipuri de credite au
fost cele mai solicitate?

Ufuk Tandogan: Strategia
noastrã este sã creºtem pe toate
cele trei linii de business, iar credi-
tarea a reuºit sã avanseze pe toate
segmentele.

Pânã în acest moment, în 2015
am reuºit sã înregistrãm o creºtere
semnificativã a volumului de credi-
te de nevoi personale, iar obiecti-
vul nostru este sã menþinem ace-
laºi ritm.

Totodatã, este unanim acceptat
faptul cã IMM-urile reprezintã unul
dintre principalii piloni care susþin
dezvoltarea economicã. Am reuºit
sã creºtem creditarea ºi pe acest
sector, care pentru Garanti joacã
un rol important în strategia de

dezvoltare.
De asemenea, anul trecut, am

acordat împrumuturi cãtre zona
corporate, în valoare totalã de 200
de milioane de euro, ºi avem con-
vingerea cã vom înregistra un re-
zultat ºi mai bun pânã la finalul
acestui an. Mai mult, datoritã per-
spectivelor macroeconomice pozi-
tive, estimãm cã vom avea o evolu-
þie similarã pe zona respectivã ºi în
2016.

Reporter: Ce produse noi aþi lan-
sat în ultima perioadã?

Ufuk Tandogan: Lucrãm con-
stant la dezvoltarea de noi produ-
se ºi servicii financiare. De exem-
plu, în aceastã varã, am lansat un
nou credit de nevoi personale, me-
nit sã deserveascã nevoile clienþi-
lor de retail, existenþi ºi potenþiali.
Prin acest produs, clienþii au avut
posibilitatea sã acceseze, pânã la
finalul lunii august, o finanþare de
pânã la 5.000 de lei, pentru o pe-
rioadã de maxim 18 luni.

Totodatã, în luna iunie, am lansat
un nou produs de creditare desti-
nat IMM-urilor, prin care clienþii
pot accesa pânã la 100.000 de
euro.

Reporter: Ce produse promovaþi
în sectorul construcþiilor?

Ufuk Tandogan: Garanti Bank
are o gamã largã ºi complexã de
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Finanþare bancarã

Cererea pentru creditele imobiliare s-a dublat, la Garanti Bank, de la începutul
anului ºi pânã în prezent, comparativ cu perioada similarã de anul trecut, dupã
cum ne-a spus Ufuk Tandogan, CEO al bãncii. Domnia sa ne-a precizat, într-un
interviu, cã numãrul cererilor pentru credit primite de la dezvoltatorii de pro-
iecte imobiliare este în creºtere. Majoritatea tranzacþiilor din piaþa imobiliarã
sunt reprezentate de achiziþionarea de apartamente în clãdiri construite înain-
te de 2010, a mai adãugat domnul Tandogan.

"Anul trecut, am acordat
împrumuturi cãtre zona

corporate, în valoare
totalã de 200 de milioane

de euro, ºi avem
convingerea cã vom

înregistra un rezultat ºi
mai bun pânã la finalul

acestui an".



soluþii integrate dedicate finanþãrii
sectorului construcþiilor: instru-
mente nemonetare, credite pentru
investiþii ºi credite ipotecare. În
2015, am avut numeroase solicitãri
din partea dezvoltatorilor de pro-
iecte rezidenþiale, comerciale, dar
ºi de proiecte logistice, pe care
le-am gestionat ºi vom continua sã
le gestionãm cu rapiditate.

În calitate de creditori, luãm toa-
te mãsurile pentru a ne asigura cã
proiectele sunt bine definite în ter-
meni de bugete de investiþii, surse
de finanþare ºi costuri. Pe durata
perioadei de investiþie, banca mo-
nitorizeazã îndeaproape operaþiu-
nile, ca sã ne asigurãm cã bugetul
ºi lucrãrile sunt sub control. Toto-
datã, în perioada de operare, ne
asigurãm cã proiectul are un nivel
optim de vânzãri ºi cã echipa de
management are experienþa ºi abi-
litãþile necesare ca sã gestioneze
afacerea.

Reporter: Cum a evoluat cererea
pe piaþa imobiliarã?

Ufuk Tandogan: Sectorul imobi-
liar este pe un trend ascendent. De
altfel, cererea pentru creditele
imobiliare, la Garanti Bank, s-a du-
blat, de la începutul anului ºi pânã
în prezent, comparativ cu perioada
similarã din 2014. Mai mult, numã-
rul cererilor de credit primite de la
dezvoltatorii de proiecte imobilia-
re este în creºtere. Majoritatea
tranzacþiilor din piaþa imobiliarã,
sunt, însã, reprezentate de achizi-
þionarea de apartamente în clãdiri
construite înainte de 2010. Cu toa-
te acestea, segmentul construcþii-
lor este în creºtere. Estimãm cã
acesta va juca un rol important în
creºterea economicã din 2015.

Reporter: Cum a evoluat seg-
mentul depozitelor, la Garanti
Bank?

Ufuk Tandogan: În primul se-
mestru al acestui an, comparativ
cu aceeaºi perioadã din 2014, va-
loarea totalã a depozitelor a înre-
g i st r a t o c r e º t e r e d e 4 3 % ,
ajungând la 4,53 miliarde lei. Pen-
tru noi, acest lucru înseamnã cã
beneficiem, în calitate de partener
financiar, de încrederea clienþilor.
Totodatã, ne bucurã faptul cã
agenþia de evaluare financiarã

Fitch Ratings a îmbunãtãþit ratin-
gurile bãncii. Astfel, ratingul pen-
tru datorii pe termen lung a fost
îmbunãtãþit la BBB- (cu perspecti-
vã stabilã), cel pentru datorii pe
termen scurt la F3, ratingul de su-
port la 2, iar ratingul de viabilitate
la b+.

Atât timp cât încrederea clienþi-
lor în noi creºte, vom continua sã
reprezentãm un jucãtor important
pe piaþa din România, atât în ceea
ce priveºte zona de depozite, cât ºi
cea de credite.

Reporter: Cu ce rezultate estimaþi
cã va încheia anul Garanti Bank?

Ufuk Tandogan: Avem o strate-
gie pe termen lung în România,
de a menþine acelaºi ritm cu ne-
voile clienþilor noºtri. Ne dorim sã
creºtem exponenþial ºi sã ne fide-
lizãm clienþii. Vom continua sã ne
diversificãm produsele ºi servicii-
le pentru toate segmentele de
piaþã (retail, IMM-uri ºi corpora-
te), oferind credite pe termen
scurt ºi lung, evaluare atentã a
riscurilor ºi depozite. Scopul nostru
este sã menþinem un echilibru al
acestor segmente, sã avem un
p o r t o f o l i u s ã n ã t o s º i s ã n e
creºtem cota de piaþã într-un
mod sustenabil.

Reporter: Ce pãrere aveþi despre
evoluþia sectorului bancar ºi ce
perspective existã pentru acest do-
meniu?

Ufuk Tandogan: 2015 a fost un
an interesant ºi plin de provocãri
pentru sectorul bancar. Problema
principalã a industriei financiare -
creditele neperformante - este în
proces de soluþionare. De aseme-
nea, au loc diverse achiziþii sau fu-
ziuni importante în domeniu. Con-
sider cã vom mai vedea asemenea
tranzacþii ºi în viitor.

Cu toate acestea, sectorul bancar
românesc este bine reglementat ºi
monitorizat, iar faptul cã rata me-
die a creditelor neperformante a
scãzut faþã de anul trecut repre-
zintã un rezultat bun pentru in-
dustria financiarã, dar ºi pentru
întreaga economie.

Reporter: Mulþumesc!
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Garanti Bank intenþioneazã sã in-
tre în programul care presupune
colaborarea cu Agenþia Naþionalã
de Administrare Fiscalã (ANAF)
pentru verificarea resurselor fi-
nanciare ale persoanelor fizice -
potenþiali debitori.
În prezent, existã posibilitatea ca
veniturile oamenilor sã fie verifi-
cate de cãtre bancã, prin inter-
mediul ANAF, ceea ce este un lu-
c r u poz it iv atât pentr u
operatorii financiari, cât ºi pen-
tru clienþi, potrivit lui Bogdan
Neacºu, director general adjunct
la Garanti Bank. Domnia sa a
precizat, recent, cã nu toate bãn-
cile au intrat în acest sistem, dar
cã sectorul bancar se îndreaptã
cãtre acest lucru.
Recent, Nicolae Cintezã, directo-
rul Direcþiei de Supraveghere
din Banca Naþionalã a României,
ne-a explicat: "Existã o convenþie
între bãnci ºi ANAF, în care este
permis accesul operatorilor fi-
nanciari la fiºierele persoanelor
ce doresc sã se împrumute. Nu
existã un act normativ pentru re-
glementarea acestui aspect, este
la latitudinea bãncilor dacã do-
resc sau nu sã lucreze în acest
sistem".
Acesta este un pas elementar,
care ar fi trebuit fãcut de mult,
opineazã Bogdan Neacºu, adã-
ugând cã ºi Garanti Bank ºi-a
propus sã aibã acces la bazele de
date de la ANAF: "Deja existã
bãnci care îºi permit sã spunã cã
dau credite în câteva ore, ceea ce
presupune cã au toatã aceastã
informaþie în spate, în mod legal,
cu protecþia datelor. Trebuie sã
ne digitalizãm ºi sã avem o infra-
structurã pentru pãstrarea date-
lor despre clienþi".
Domnia sa considerã cã asistãm
la o consolidare a sistemului ,
bãncile continuându-ºi procesul
de restructurare a portofoliului
ºi a activitãþii pe care o au. Toto-
datã, reprezentantul Garanti
Bank spune cã sectorul bancar
este foarte interesat sã nu mai
repete greºelile din trecut, subli-
niind cã este momentul ca insti-
tuþiile de credit sã se întoarcã
din nou la client.
"Clientul nu mai vine singur la
bancã, el trebuie convins sã apele-
ze la serviciile noastre", a þinut sã
precizeze domnia sa, apreciind cã
avem nevoie de bancheri, respec-
tiv de oameni care sã interacþio-
neze cu clientul ºi sã gestioneze
relaþia cu el.

Potrivit domnului
Tandogan, în primul

semestru al acestui an
comparativ cu aceeaºi

perioadã din 2014,
valoarea totalã a

depozitelor a înregistrat o
creºtere de

43%.


